
Mestská časť Bratislava-Staré Mesto 

r.TITfir.r 
~ 

Zápisnica a uznesenia 

z 9. rokovania Miestnej rady mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, konaného 
v mimoriadnom termíne 5. novembra 2015 

Prítomní členovia miestnej rady: Ing. arch. Ľubomír Boháč, Ing. Jana Španková, 
PaedDr. Barbora Oráčová, PhD., Viktor Muránsky, Mgr. aii. Veronika Remišová, M.A. ArtD., 
Mgr. Martina Uličná, Soňa Párnická, 
Ostatní prítomní: Mgr. Radoslav Števčík, Ing. Oliver Paradeiser, JUDr. Iveta Hahnová, 
Mgr. Michaela Malinová, Ing. Viliam Denko 

Ospravedlnení: JUDr. Peter Jesenský 

PROGRAM: 

1. Prerokovanie uznesenia č. 11 5/2015 z 27. 10.2015 pred pozastavením jeho výkonu 

2. Prerokovanie uznesenia č. 120/2015 z 27.10.2015 pred pozastavením jeho výkonu 

Rokovanie miestnej rady otvoril a viedol Mgr. Radoslav Števčík, starosta mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto. 

Hlasovaním: za 4, proti O, zdržal sa O, neprítomní: 3 
č lenovia miestnej rady schválili program rokovania miestnej rady. 

Hlasovaním: za 4 , proti O , zdržal sa O , neprítomní: 3 
za overovateľa zápisnice bola schválená zástupkyňa stai·ostu Ing. Jana Španková, členka miestnej 
rady. 

O účasť na rokovaní miestnej rady k bodu 1 požiadali - poslanec Ing. Miroslav Kollár, MHA, p. 
Kantner z občianskeho združenia Asociácia vlastníkov bytov, o. z. a občianka p. Sládeková. 
Hlasovaním: za 4 , proti O , zdržal sa O , neprítomní: 3 
členovia miestnej rady vyslovili súhlas s ich účasťou na rokovaní. 

K bodu 1: Prerokovanie uznesenia č. 115/2015 z 27.10.2015 pred pozastavením jeho výkonu 

Mgr. Števčík - uviedol Prerokovanie uznesenia č. 115/2015 z 27.10.2015 pred pozastavením 
jeho výkonu. 
Informoval členov miestnej rady, že podľa ustanovenia § 13 ods. 6 zákona č . 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov starosta môže pozastaviť výkon uznesenia 
zastupiteľstva ak sa domnieva, že odporuje zákonu alebo je pre mestskú časť zjavne nevýhodné 
tak, že ho nepodpíše v lehote najneskôr do 1 O dní od jeho schválenia zastupiteľstvom. Starosta 
prerokuje uznesenie pred pozastavením jeho výkonu v miestnej rade. Uznesením rady však nie je 
viazaný. 
V súvislosti s vyššie uvedeným sa rozhodol pozastaviť výkon uznesenia č. 115/20 15, vzhľadom 
k tomu, že sa domnieva, že je pre mestskú časť zjavne nevýhodné. Uviedol, že k svojmu 
rozhodnutiu dospel na základe rokovaní so zástupcami Bratislavskej teplárenskej , a.s. (BA T) a 



TERMMING, a.s. s tým, že zvolal mimoriadne zasadnutie miestneho zastupiteľstva na 
10.11.2015, ktoré sa k tomu vyjadrí. 
Informoval členov miestnej rady, že pri príprave návrhov na predÍženie prenájmu kotolní, kotlov 
a rozvodov spoločnosti TERMMING cenu tepla neriešili, pretože tá je regulovaná štátnym 
regulačným orgánom. Riadili sa zákonom o majetku obcí, ktorý obciam ukladá povinnosť 
majetok obce zveľaďovať, chrániť a zhodnocovať a snažili sa dohodnúť čo najvyššiu cenu 
prenájmu s podmienkou, že sa neprejaví na cene tepla pre Staromešťanov. 
Následne poslancov aj starostu, dve občianky presvedčili, že schválené riešenie je pre 
Staromešťanov nevýhodné a žiadali, aby sa tepelno-energetické zariadenia prenajali BAT, 
pretože TERMMING je podľa nich o 40-50% drahší ako BA T. Ukázalo sa, že regulovaná cena 
tepla TERMMING-u pre Staré Mesto je v porovnaní s cenou BA T pre celú Bratislavu vyššia 
o 17 %. 
Na technológie prenajaté od Starého Mesta je napojených 2568 domácností, preto považuje za 
nezodpovedné počúvať len hlas dvoch nespokojných občanov a ohrozovať tak bývanie ostatných 
domácností. URSO odkázalo mestskej časti, že to musí vyriešiť mestská časť, žiadny zákon to 
za mestskú časť nevyrieši. 
Ďalej uviedol, že v prípade regulovanej ceny tepla od jedného dodávateľa na regulovanom 
území, ide totiž o solidaritu odberateľov tepla, keďže sa opravy a investície do jednotlivých 
kotolní neúčtujú len dotknutému domu, ale rozrátavajú sa na princípe solidarity medzi všetkých 
odberateľov (6572 domácností v Starom Meste, ktorým dodáva TERMMING teplo). Ceny tepla 
v Starom Meste sú objektívne vyššie preto, že je tu množstvo malých kotolní, ktoré boli na uhlie 
a bolo potrebné investovať do ich plynofikácie. Mestská časť Staré Mesto do nich neinvestovala 
za posledných 20 rokov ani cent. 
BAT, deklarovala, že nevie prevziať do správy sekundárne rozvody tepla aj vzhľadom na 
situáciu po prehratom súdnom spore. Kedy by tak mohli urobiť, neuviedli. Dali však jasne 
najavo, že by si ich neprenajali za podmienok dohodnutých s TERMMING-om, ale len zobrali 
do správy, čiže nezaplatili by mestskej časti prenájom, čím by Staré Mesto porušilo zákon o 
majetku obcí, pretože by uprednostnilo pre mestskú časť menej výhodné riešenie. Ako potvrdili 
aj zástupcovia BAT, obvyklá doba prenájmu je pri tepelno-energetických zariadeniach 20-25 
rokov. Na prenájme len na 1 O rokov trval starosta na začiatku rokovaní, pričom sám 
TERMMING navrhoval prenájom na 20 rokov. 
Informoval členov miestnej rady, že TERMMING trvá na dohodnutej dobe prenájmu aj výške 
nájmu, pričom sú pripravení znížiť celkovú konečnú cenu tepla pre všetky staromestské 
domácnosti o 2%. Akceptujú tiež návrh 1-ročnej výpovednej lehoty nájomnej zmluvy. 
p. Muránsky - požiadal o odpoveď či sa niečo zmenilo, pretože zo zákona sa nájomná zmluva 
automaticky predlžuje o 1 rok. 
JUDr. Hahnová - potvrdila uvedené, ale za splnenia 2 podmienok, že nájomca musí užívať 
priestory a že prenajímateľ nepodá v 30 dňovej lehote od skončenia nájmu na súd žalobu 
o vypratanie. 
p. Párnická, Mgr. Uličná - uviedli, že im volajú obyvatelia, ktorí sa obávajú, že od 1. decembra 
im prestane tiecť teplá voda a prestane sa im kúriť. 
Mgr. Števčík - uviedol , že za 1 O rokov, počas trvania súčasnej nájomnej zmluvy 
s TERMMING-om sa nikto z obyvateľov neozval, čo potvrdila aj PaedDr. Oráčová, PhD., 
s tým, že je poslankyňou 5. rok, stretáva sa s občanmi a nikto doteraz cenu za teplo nenamietal. 
p. Muránsky - uviedol, že nemá ambíciu riešiť cenu tepla, ale nechať občanom možnosť vybrať 
si dodávateľa tepla. Uzatvorenie zmluvy s TERMMING-om na 1 O rokov s 1 ročnou výpovednou 
lehotou je pre neho akceptovateľné, pretože v takomto prípade ide o získanie času na hľadanie 
ďalších riešení. 
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Miestna rada mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

hlasovaním: za 3 , proti 1 , zdržal sa 2 , neprítomný: 

berie na vedomie 

rozhodnutie starostu pozastaviť výkon uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto č. 115/20 15 z 27.10.2015. 

Návrh nezískal súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých členov miestnej rady. 

K bodu 2: Prerokovanie uznesenia č. 120/2015 z 27.10.2015 pred pozastavením jeho yýkonu 

Mgr. Števčík - uviedol materiál Prerokovanie uznesenia č. 120/20 15 časti A„ B„ C. 
z 27. 10.201 5 pred pozastavením jeho výkonu. 
Informoval členov miestnej rady, že v zmysle ustanovenia § 13 ods. 6 zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov sa rozhodol pozastaviť výkon uznesenia č . 

120/20 15 časti A., B„ C„ vzhľadom k tomu, že sa domnieva, že je pre mestskú časť zjavne 
nevýhodné. 
Informoval členov miestnej rady o dôvodoch, ktoré ho viedli k jeho rozhodnutiu. 
Uviedol, že je neefektívne a nehospodárne deliť jeden predmet zákazky a to verejnú zeleň 

a čistotu na niekoľko častí a je potrebné zachovať rokmi osvedčený systém jedného dodávateľa 
avšak riadne vysúťaženého, ktorý spÍňa riadne predpoklady na splnenie zmluvy. 
Od takého partnera sa bude očakávať, že má príslušné technické vybavenie a aj príslušné ľudské 
zdroje. Je samozrejmé, že „malí" dodávatelia nebudú disponovať ani príslušnou mechanizáciou 
ani príslušnými ľudskými zdrojmi, to všetko si budú musieť prenajímať, čo sa môže odraziť buď 
v cene jednotlivých úkonov, alebo plnením v menšom rozsahu, ako je uvažovaný, čo j e 
v priamom rozpore z efektivitou a hospodárením mestskej časti . 

Na preklenutie doby od ukončenia zmluvy s firmou Vepos až do uzatvorenia zmluvy 
s vysúťaženým dodávateľom (pričom príprava kvalitných podkladov pre túto súťaž trvala dlhší 
čas, než je obvyklé, pretože bolo potrebné urobiť pasp011izáciu zelene, komunikácií, smetných 
košov), sa zabezpečovali nevyhnutné práce formou zadávania čiastkových zákazok najmä cez 
elektronické trhovisko EKS. Do toho času sa urobilo na tento predmet činnosti 17 verejných 
obstarávaní a do vysúťaženia nového silného paitnera pre mestskú časť ich bude potrebné urobiť 
minimálne raz toľko. Už tento samotný fakt svedčí o neefektívnom využívaní pracovnej sily na 
úrade, lebo sú to zbytočné stovky hodín pracovného času zamestnancov mestskej časti. 
Ďalej uviedol, že na základe dlhodobých skúseností s verejným obstarávaním kompetentných 
zamestnancov elektronická aukcia nie je vhodná pre tento typ súťaže, a to z dôvodu, že obsahuje 
príliš veľa položiek. Každá z týchto položiek by sa musela súťažiť samostatne a táto skutočnosť 
núti uchádzačov súperiť do cien, ktoré nie sú reálne a v mnohých prípadoch sú dampingové. Táto 
skutočnosť je priamym podkladom na to, aby sa neúspešní uchádzači domáhali zrušenia súťaže 
pre neobvykle nízku cenu, čomu ÚVO takmer vždy vyhovie a súťaž zruší. 
Súťaž cez EVO zabezpečuje, že sa o tejto súťaži dozvie každý, kto má záujem a dvoj obálkový 
systém zabezpečuje, aby sa v prvej fáze vybrali uchádzači, ktorí spÍňajú predpoklady a v druhej 
časti ten uchádzač, ktorý predloží najnižšiu cenu. Obálky budú otvárané len v prítomnosti 
komisie a č lenmi komisie sú samozrejme aj poslanci miestneho zastupiteľstva, ktorí môžu 
hodnotiť, odporúčať, neodporúčať resp. schvaľovať jednotlivé ponuky. Týmto sa naplní nielen 
poslanecká kontrola, ale i priame rozhodovanie poslancov vo veci samej. 
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Čo sa týka zriadenia dočasnej komisie, uviedol, že poslanci sú priamymi členmi výberovej 
a schvaľovacej komisie. Upozornil, že v zmysle § 34 ods. 11 Zákona o verejnom obstarávaní 
každý, kto sa zúčastní na príprave a vyhotovení súťažných podkladov, je povinný zachovávať 
mlčanlivosť o ich obsahu až do dňa, keď sa poskytnú uchádzačom alebo záujemcom. O tejto 
skutočnosti písomne poskytne verejnému obstarávateľovi a obstarávateľovi vyhlásenie 
o nestrannosti a dôvernosti spracúvaných informácií. V praxi to značí, ak informácia o priebehu 
prípravy a realizácie verejného obstarávania unikne, ide o zmarenie hospodárskej súťaže 

a nielenže je takéto verejné obstarávanie neplatné ale hrozia aj pokuty z Úradu pre hospodársku 
súťaž ako i trestnoprávne následky. 
p. Párnická - uviedla, že pri hlasovaní o uznesení č. 120/20 15 sa zdržala, pretože s niektorými 
bodmi nesúhlasí, uviedla že podklady na verejné obstarávanie najlepšie pripravia ľudia, ktorí 
uvedené činnosti vykonávajú, ktorí majú skúsenosti. 
Mgr. art. Remišová, M.A. ArtD. - uviedla, že zmyslom vytvorenia dočasnej komisie bolo, aby 
poslanci boli pri celom procese tvorby podkladov pre celé verejné obstraávanie. 

Uznesenie č. 119/2015 

Miestna rada mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

hlasovaním: za 5 , proti O , zdržal sa 2 , neprítomní: O 

berie na vedomie 

rozhodnutie starostu pozastaviť výkon uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto č. 115/2015 z 27 .10.201 S. 

c.-

~-M-gr.~ 
starosta mestskej časti 

Overovateľ: 

,.,,,... 

v A,_,L( 
Ing. Jana SPANKOV A 

Zapísala: Ing. SchmidtovÍ f „ l _ _j 
V Bratislave, 9.11. 2015~' 
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